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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 2. april 2013 stillet følgende spørgsmål nr.
269 (BEU alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra
ikke-medlem af udvalget (MFU) Mike Legarth (KF).

Spørgsmål nr. 269:
” Ministeren bedes redegøre for, hvilke tanker regeringen gør sig i forhold til de
lægeressourcer, der skal anvendes for at dække opgaverne i de kommunale rehabi-
literingsteams set i relation til lægemanglen i det primære sundhedssystem og ven-
tetider på behandling i sygehussystemet?”

Endeligt svar:
Med etableringen af rehabiliteringsteam bringes alle relevante forvaltningsområder 
- herunder også sundhedsområdet - sammen om en koordineret og helhedsoriente-
ret indsats for den enkelte borger. 

Der skabes samtidig for beskæftigelsessystemet en klar og entydig indgang til det 
regionale sundhedsvæsen, hvor kommunerne fremover i sager om ressourceforløb, 
fleksjob eller førtidspension kun kan søge lægefaglig rådgivning og vurdering hos 
borgerens praktiserende læge og - via sundhedskoordinatoren - i regionens kliniske
funktion.

Sigtet med reformen er bl.a., at de lægelige ressourcer anvendes mere struktureret 
og målrettet, og at der ikke indhentes serielle lægeattester, som det er set i det tidli-
gere system, men at der sker en grundig, koordineret og så vidt muligt samtidig af-
klaring af borgerens helbredsmæssige forhold i forhold til at kunne arbejde eller 
uddanne sig.

Sigtet er også, at der kun indhentes lægeattester og lægefaglig rådgivning, når det 
er nødvendigt. Med reformen lægges der således op til en bedre ressourceudnyttel-
se af bl.a. de sundhedsfaglige ressourcer. Der forudsættes med reformen ikke an-
vendt flere lægelige ressourcer end tidligere. 
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Reformen forudsættes derfor ikke i øvrigt at få betydning for kapaciteten i syge-
husvæsnet eller praksissektoren. 

Venlig hilsen

Mette Frederiksen


